
PROTOKÓŁ ZE SPOTKANIA PREZYDENTA MIASTA RZESZOWA 

Z MIESZKAŃCAMI OSIEDLA ŚRÓDMIEŚCIE 

Rzeszów, 22 marca 2024 r. 

 

Temat:  

Spotkanie obywatelskie z mieszkańcami w ramach cyklu #RzeszówToMY. 
 

Przewodniczący spotkania: 

Spotkanie prowadził p. Konrad Fijołek, Prezydent Miasta Rzeszowa. 
 

Uczestnicy spotkania: 

Zastępca Prezydenta: p. Krystyna Stachowska; Poseł na Sejm kadencji 2019-2023, p. Wiesław Buż; 

Zastępca Przewodniczącej Rady Osiedla Śródmieście; członkowie Rady Miasta Rzeszowa, p. Anna 

Skiba oraz p. Marcin Deręgowski; dyrektorzy wydziałów Urzędu Miasta Rzeszowa i jednostek 

miejskich, a także licznie przybyli mieszkańcy osiedla Śródmieście. 
 

Miejsce spotkania: 

Kino Zorza przy ul. 3 Maja 28. 
 

Spotkanie poprzedził godzinny dyżur pracowników jednostek Urzędu Miasta oraz działających 

lokalnie organizacji pozarządowych, podczas którego mieszkańcy mogli złożyć wnioski i pisma, 

zapoznać się ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla osiedli, 

odwiedzić stanowiska kiermaszu organizacji pozarządowych, aktywnych na osiedlach. 

 

Przebieg spotkania 

Mieszkańców os. Śródmieście, przywitał o godz. 17 prezydent Rzeszowa, przedstawiając 

uczestników spotkania ze strony miasta oraz jego agendę. Następnie zaprosił do obejrzenia 

krótkiego filmu odzwierciedlającego zmiany, jakie dokonały się w mieście i na tych osiedlach 

w czasie jego niepełnej kadencji.  

Po emisji filmu szczegółowiej odniósł się do przedsięwzięć zrealizowanych, realizowanych 

bądź planowanych na ww. osiedlach, ilustrując swoją wypowiedź slajdami przygotowanej 

prezentacji. 

 

Inwestycje w ramach kontraktów osiedlowych 

Rozpoczynając swoje wystąpienie, prezydent przypomniał o tradycji omawiania 

tematów ujętych w kontraktach osiedlowych. Jednym z punktów spotkania były inwestycje 

związane z Nowym Centrum Rzeszowa, w tym deptaki z wysoką zielenią, woonerfy i skwery. 

W latach 2022 – 2023, w ramach zadania pn. „Rewitalizacja pasów drogowych 

i terenów zieleni miejskiej” wykonano nasadzenia w postaci: 960 szt. drzew, 475 szt. krzewów 

oraz założono 500 m2 łąki kwietnej.  

Prezydent dodał, że zakupiono parklety miejskie, co pozwoli na wprowadzenie 

wysokiej i niskiej zieleni na terenach pozbawionych powierzchni biologicznie czynnej. 



Ponadto, zrealizowano projekt modernizacji elementów małej architektury przy Al. 

Lubomirskich tworząc nowe, atrakcyjne miejsce do wypoczynku. 

W ramach akcji „Odbetonowania terenów miejskich” przy ul. Gałęzowskiego usunięto 

100 m² nawierzchni asfaltowej, na której nielegalnie parkowały pojazdy, zastępując ją nowym 

trawnikiem. Koszt tej inwestycji w latach 2021-2023 wyniósł 3 350 287,55 zł. W 2024 roku 

planowana jest kolejna rewitalizacja, której koszt to 655 000,00 zł. 

Następnie, prezydent wspomniał o trwających robotach budowlanych na ul. 

Grunwaldzkiej, które w ramach umowy z Wykonawcą zakończyć się mają do 29.09.2024 r. 

Zakres rzeczowy obejmuje: przebudowę ulicy Grunwaldzkiej (nawierzchnię z płyt kamiennych 

lub kostki historycznej wielkogabarytowej); przebudowę sieci gazowej, oświetlenia ulicznego 

oraz placu przed Uniwersytetem Rzeszowskim; budowę kanału teletechnicznego; 

zabezpieczenie sieci teletechnicznej oraz sieci energetycznych. Koszt tej inwestycji szacowany 

jest na ok. 13,7 mln. zł. 

Dodatkowo prezydent poinformował, że w październiku bieżącego roku planowane 

jest przeprowadzenie procedury przetargowej na wybór wykonawcy dokumentacji 

projektowej, dotyczącej rewitalizacji hali targowej w Rzeszowie. Planowany koszt tej 

inwestycji wynosi 1 milion złotych. 

Dodał, że podpisana została umowa na wykonanie dzwonnicy na Placu Wolności, 

na której umieszczony zostanie Dzwon Niepodległości. Ponadto planowany jest interaktywny, 

wielofunkcyjny plac zabaw, do którego konieczne będzie pozyskanie terenu pod budowę. 

 

Inwestycje poza kontraktowe 

W ramach inwestycji nieobjętych kontraktami prezydent wymienił wykonanie aranżacji 

przestrzeni ekspozycyjnej dziedzictwa kulturowego i zasobów kultury w obiekcie podziemnej trasy 

turystycznej poprzez utworzenie stałej ekspozycji multimedialnej i sali projekcyjnej. Dostarczono 

i zamontowano urządzenia techniczne, sprzęt, wyposażenie sceniczne Estrady Rzeszowskiej na 

potrzeby działalności kultury. Koszt tej inwestycji wyniósł 17 547 795,38 zł. 

Kolejną inwestycją była przebudowa instalacji wewnętrznych w obiekcie Podziemnej Trasy 

Turystycznej na potrzeby tworzonej instytucji kultury, tj. uszczelnienie ścian i sklepień komnat; 

instalacje wewnętrzne; roboty dodatkowe – uszczelnienia, podłoga w holu i oświetlenie, 

zamontowane osuszacze. Koszt tej inwestycji to 6 539 166,00 zł. 

Następnie prezydent wspomniał o rewitalizacji płyty Rynku Staromiejskiego, w którym 

wykonano operat pomiarowy niwelacji płyty wraz z pomiarem wychylenia jednej ściany 

w Podziemnej Trasie Turystycznej. W ramach pierwszego etapu inwestycji, który kosztował 

535 000 zł, wymieniono trzy kratki ściekowe, wykonano iniekcję kurtynową oraz przeprowadzono 

odgrzybianie i odsalanie.  

Dodał, że przeprowadzono także roboty budowlane związane z rozdzieleniem kanalizacji 

deszczowej z kanalizacją sanitarną w rejonie zlewni potoku Mikośka w kwocie 986 467,39 zł. 

Ponadto wykonano prace budowlane związane z rewitalizacją podwórek i przestrzeni 

międzyblokowych, polegające na wykonaniu modernizacji i przebudowy nawierzchni placów, 

boisk i chodników, odnowieniem zieleni, budową placów zabaw, wprowadzeniem elementów 



małej architektury, uporządkowaniem gospodarki wodno-ściekowej, przebudową istniejącego  

uzbrojenia, instalacji monitoringu oraz inne roboty niezbędne do wykonania rewitalizacji. Roboty 

te zostały wykonane na podwórkach przy ul. Asnyka 2, Sobieskiego 9, Ofiar Getta 8, ul. Kilińskiego 

1, ul. Bardowskiego 2, ul. Św. Mikołaja 4, ul. Przesmyk 2, ul. Króla Kazimierza 29 i 31. Kwota 

inwestycji to 4 831 652,71 zł. 

Kolejne inwestycje poza kontraktowe o jakich prezydent wspomniał obejmują 

modernizację rzeszowskich szkół, internatów oraz terenów przyległych tj.: 

- termomodernizację budynku internatu Zespołu Szkół Gospodarczych. Zakres 

inwestycji w kwocie 2 498 960,34 zł obejmował m.in.: termomodernizację ścian, instalacje 

kanalizacyjne, termomodernizację ściany zewnętrznej fundamentowej wraz 

z zabezpieczeniem pomnika przyrody, termomodernizację stropodachu wraz z obróbkami 

i remontem kominów. 

- modernizację placu zabaw przy budynku Szkoły Podstawowej nr 1, w którym 

wykonano: demontaż i ponowny montaż istniejących urządzeń zabawowych; demontaż 

istniejącej nawierzchni poliuretanowej z płytek gumowych wraz z podbudową oraz utylizacją 

materiałów z rozbiórki, a także montaż bezpiecznej nawierzchni poliuretanowej wylewanej; 

montaż nowych urządzeń zabawowych i remont już istniejących zestawów. Koszt tej inwestycji 

wyniósł 257 370,00 zł i został sfinansowany w ramach Rzeszowskiego budżetu 

Obywatelskiego. 

- budowę hali sportowej przy I Liceum Ogólnokształcącym. Trwają roboty budowlane 

w zakresie rozbiórki istniejącej sali gimnastycznej oraz budowy nowej wraz z instalacjami 

wewnętrznymi i urządzeniami, zagospodarowaniem terenu oraz przebudową i budową 

przyłącza kanalizacji sanitarnej i deszczowej, a także budową przyłącza wodociągowego 

i elektroenergetycznego. Zakres prac obejmuje: łącznik z istniejącym budynkiem szkoły oraz 

klatki schodowej; część sali gimnastycznej jako budynek dwukondygnacyjny podpiwniczony; 

łącznik z istniejącą szkołą trzykondygnacyjny podpiwniczony z klatką schodową; klatka 

schodowa wschodnia łącząca poziom piwnic i parteru; w poziomie parteru zaprojektowano 

strefę boisk z trybuną, pokoje nauczycielskie oraz sale zajęć, a w poziomie piwnic szatnie 

z umywalniami, pomieszczenie siłowni oraz salę treningową. Koszt tej inwestycji to 

12 267 461,00 zł. 

- modernizację III Liceum Ogólnokształcącego. Opracowano dokumentację projektową 

wykonawczą wraz z opracowaniem materiałów niezbędnych do wykonania zgłoszeń robót 

budowlanych, uzgodnień, decyzji i opinii niezbędnych do prawidłowej realizacji zadania. 

Planowany koszt inwestycji to 12 421 920,00 zł. Ponadto zaplanowane jest wykonanie robót 

budowlanych muru ogrodzeniowego, polegających na rozebraniu istniejącego muru oraz 

wykonaniu nowego ogrodzenia o długości ok. 72 m na kwotę ok. 215 271,00 zł. 

- modernizację dachu budynku Szkoły Podstawowej nr 1. Trwa przetarg na wyłonienie 

Wykonawcy robót budowlanych. Zakres inwestycji obejmuje m.in.: demontaż istniejącego 

pokrycia dachowego; wykonanie nowego deskowania dachu, a także pokrycia dachowego 

z paneli; remont kominów, w tym renowacja tynków i wymiana obróbek blacharskich; 

wykonanie nowych rynien. Planowany koszt inwestycji to 1 064 00,00 zł. 



- modernizację budynku Zespołu Szkół Muzycznych nr 2. Trwa opracowanie aktualizacji 

wielobranżowej dokumentacji projektowej i prac przedprojektowych w celu wykonania robót 

budowlanych wraz z robotami towarzyszącymi oraz zaprojektowanie nowych elementów 

dotyczących:  dostosowania obiektu dla osób niepełnosprawnych; doposażenia budynku 

w energooszczędne systemy źródeł ciepła/ prądu; wyposażenia budynku w instalacje 

zabezpieczenia przeciw pożarniczego i sygnalizacji pożaru. Planowany koszt inwestycji to  

4 154 242,00 zł. 

- modernizację obiektów IX Liceum Ogólnokształcącego wraz z budową Sali 

gimnastycznej z zapleczem. Wykonano aktualizację kosztorysów inwestorskich. W czerwcu br. 

planowane jest przeprowadzenie procedury przetargowej na wybór wykonawcy robót 

budowlanych, planowany koszt inwestycji to 34 576 678,00 zł. 

Prezydent poinformował również o budowie inkubatora przedsiębiorczości. 

Opracowano dokumentację projektową w zakresie dostosowania lokalu znajdującego się 

z budynku przy ul. 3-go Maja 13 w Rzeszowie wraz ze strefą wejściową oraz pomieszczeniem 

toalety o łącznej powierzchni ok. 190 m2 do potrzeb Miejskiego Laboratorium Biznesu. 

Przeprowadzenie procedury przetargowej na wybór wykonawcy robót budowlanych 

planowane jest w kwietniu br., a koszt tej inwestycji to ok. 1 195 700,00 zł. 

Trwają także roboty budowlane związane z adaptacją pomieszczeń budynku przy ul.  

3-go Maja 13 dla potrzeb Międzynarodowego Centrum Integracji FENIKS. Wykonano roboty 

rozbiórkowe oraz ścianki gk. Trwa wykończenie posadzek, ścian i stropów. Koszt tej inwestycji 

to 1 675 020,00 zł. 

W ramach inwestycji nieobjętych kontraktami prezydent wymienił również drogowo-

infrastrukturalne: 

- budowa prawoskrętu z ul. Słowackiego w ul. Szopena, w tym wykonanie zatoki 

autobusowej na ul. Szopena; remont nawierzchni ul. Słowackiego w niezbędnym zakresie; 

rozbudowę chodników; przebudowę zjazdu do Filharmonii od strony ul. Słowackiego. Koszt tej 

inwestycji wyniósł 1 400 943,37 zł. 

- Rzeszowskie Centrum Komunikacyjne (w tym parking Kiss&Ride). Inwestycja 

współfinansowana ze środków Unii Europejskiej w kwocie 74 mln. zł. Zakres robót obejmował: 

budowę ronda na skrzyżowaniu ul. Asnyka i A. Grottgera; przebudowę jezdni ul. Asnyka, ul. 

Grottgera, pl. Kilińskiego i ul. Batorego; przebudowę pętli autobusowej przy ul. Bardowskiego; 

budowę ścieżki rowerowej w rejonie projektowanego ronda i na odcinku; budowę lub 

przebudowę chodników. 

- rozbudowę układu komunikacyjnego ulic: Siemieńskiego, Kochanowskiego, 

Żółkiewskiego, Batorego, Styki. Zakres inwestycji obejmował m.in.: budowę 3-wlotowego ronda 

dwupasmowe na skrzyżowaniu ulic Głowackiego, Fredry, Siemiradzkiego; rozbudowę ul. Fredry 

na odcinku od ul. Siemiradzkiego do ul. Śniadeckich, w tym budowa jednopasmowego wlotu 

i jednopasmowego wylotu z ronda, budowa prostopadłych miejsc postojowych wzdłuż krawędzi 

jezdni przed budynkiem nr 7 przy ul. Fredry; budowę skrzyżowania KDZ.7 z ul. Żółkiewskiego. 

Zadanie współfinansowane ze środków Unii Europejskiej w kwocie 55 372 640,79 zł. 

- budowę przejazdów dla rowerzystów na 5 skrzyżowaniach w Rzeszowie al. Piłsudskiego 



- al. Cieplińskiego. Zadanie współfinansowane ze środków Unii Europejskiej w kwocie  

781 050,00 zł. 

-  oświetlenie ścieżek rowerowych nad Wisłokiem, koszt inwestycji to 1 246 855,29 zł. 

- rozbudowę i przebudowę zatok autobusowych na terenie miasta Rzeszowa. W IV etapie 

zaprojektowano i wykonano prace na zatoce autobusowej Piłsudskiego Galeria. Zadanie to było 

współfinansowane ze środków Unii Europejskiej w kwocie 430 500,00 zł. 

- montaż słupków antyparkingowych oraz obniżenie krawężników na ulicach: Bożnicza, 

Sokoła, Piłsudskiego, Króla Kazimierza. Naruszewicza, Kreczmera, Jałowego, Mickiewicza, 

Sobieskiego, 8 Marca. 

- nakładki asfaltowe wykonane na osiedlu Śródmieście w latach 2021 – 2023: 

• Ofiar Getta (chodnik z miejscem postojowym): 67 000,00 zł 

• ul. Leszczyńskiego: 215 000,00 zł 

• ul. Asnyka + ścieżka rowerowa: 287 974,42 zł 

• ul. Kopczyńskiego: 50 000 zł 

• ul. Siemiradzkiego do Styki (ścieżka rowerowa): 198 000,00 zł 

• ul. Fredry + ścieżka rowerowa: 262 528,31 zł 

Z pozostałych inwestycji prezydent wspomniał o uratowaniu kina „Zorza” poprzez 

wykupienie kamienicy przy ul. 3 Maja 28, za kwotę 6 mln. zł oraz o odzyskaniu Trafiki. 

Poinformował także o nowych przestrzeniach dla Galerii Fotografii (instytucja zajmie 

parter i poddasze przy ul. 3 Maja 9, za kwotę 5 mln. zł. 

Dodał, że w porozumieniu z Marszałkiem Podkarpackim powstanie obiekt, który będzie 

miał salę widowiskową dla ponad 1000 osób. 

Na koniec prezydent opowiedział o organizowaniu wydarzeń kulturalnych takich jak: 

Karpaty na Widelcu, Miasteczko Świąteczne, Jarmark Wielkanocny, Święto Paniagi. 

Kończąc wprowadzające wystąpienie prezydent zaapelował o korzystanie przez 

mieszkańców z aplikacji mobilnej #RzeszowToMy, za sprawą której jednostki organizacyjne miasta 

realizują szereg zgłaszanych przez mieszkańców uwag i postulatów, jak choćby naprawy 

nawierzchni i poboczy ulic. Przykłady efektywności aplikacji odnotowano także na opisywanych 

osiedlach. 

 

 

 

Mieszkańcy pytali, prezydent i współpracownicy odpowiadali 

Kolejny punkt spotkania został tradycyjnie poświęcony odpowiedziom przedstawicieli 

miasta na pytania i wnioski formułowane przez mieszkańców os. Śródmieście. 



Lp. Pytanie/ zagadnienie Odpowiedź 

I. Drogi jednokierunkowe/ parkingi. 
Dużą część tego spotkania zajęły pytania i odpowiedzi dotyczące wprowadzenia ruchu jednokierunkowego na 

osiedlowych ulicach oraz płatnych parkingów. 

1. Na początku dyskusji jako pierwszy głos 
zabrał mieszkaniec osiedla Śródmieście, 
który  zwrócił się do prezydenta z prośbą o 
wprowadzenie ruchu jednokierunkowego na 
ul. Śniadeckich oraz o stworzenie płatnych 
miejsc parkingowych, aby zapobiec 
parkowaniu na chodnikach i poprawić 
bezpieczeństwo na drodze. 

Prezydent podkreślił, że planowane jest 
likwidowanie bezpłatnych miejsc parkingowych w 
strefie. Zaznaczył, że decyzja o wprowadzeniu ruchu 
jednokierunkowego na ul. Śniadeckich będzie 
zależała od zgody mieszkańców, którzy będą mieli 
okazję wyrazić swoją opinie w ramach konsultacji 
społecznych. 

2. W kolejnej części dyskusji mieszkańcy ul. 
Reformackiej zasugerowali, że ulica ta również 
powinna być jednokierunkowa. Zauważono 
jednocześnie problem z niewłaściwym 
przestrzeganiem zakazu parkowania. 

Prezydent przyznał, że nie znał tego pomysłu z 
inicjatywy mieszkańców, ale jest za tym żeby, ulica była 
jednokierunkowa ze względu na bezpieczeństwo 
mieszkańców i poprawę płynności ruchu na drogach w 
centrum miasta. 

3. Następnie poruszono ponownie kwestie 
bezpłatnych miejsc parkingowych na ulicach 
Leszczyńskiego, Słonecznej oraz Grodzisko. 
Miejsca te zajmują osoby spoza Śródmieścia, 
uniemożliwiając mieszkańcom postój. 
Zaproponowano więc wprowadzenie płatnych 
miejsc postojowych, utworzenie dróg 
jednokierunkowych, a także wprowadzenie 
znaku zakazu parkowania osób postronnych 
przy ul. Słonecznej. 

Prezydent wyjaśnił, że zakaz wjazdu z wyłączeniem 
mieszkańców jest niewykonalny, ponieważ miasto 
nie ma kompetencji do weryfikacji, kto jest 
mieszkańcem. Natomiast wyraził poparcie dla 
wprowadzenia płatnych parkingów wszędzie tam, 
gdzie jest to możliwe, aby umożliwić postój 
mieszkańcom. Dodał, że przygotowywane są pewne 
koncepcje wprowadzania ruchu jednokierunkowego.  

4. Mieszkanka ulicy Leszczyńskiego 
zaproponowała utworzenie miejsc 
parkingowych przy Onkologii w miejscu gdzie 
wywłaszczono garaże. 

Prezydent poinformował, że miejsca te znajdują się w 
ZRiD i wykona jest deweloper. Należy jedynie uchwalić 
plan zagospodarowania przestrzennego, żeby mógł 
wykonać tę inwestycję. 

5. W dalszej części spotkania poruszono 
kwestię miejsc parkingowych w związku z 
planowaną budową wiaduktu przy ul. 
Hoffmanowej – Wyspiańskiego. Mieszkańcy 
wyrazili obawy, że projekt ten znacząco 
zmniejszy liczbę dostępnych miejsc 
parkingowych i zapytali jak prezydent 
zamierza rozwiązać ten problem. 

Prezydent odpowiedział, że jedynie część miejsc 
parkingowych zostanie zlikwidowana oraz władze 
miasta aktywnie poszukują nowych lokalizacji na 
parkingi. Przedstawił kilka pomysłów, w tym 
utworzenie miejsc parkingowych wzdłuż drogi oraz 
wykorzystanie dostępnych terenów.  

 

6. Mieszkańcy zwrócili także uwagę na 
samochody, które wjeżdżają nielegalnie na ul. 
Dymnickiego. 
 
 

Prezydent wyjaśnił, że ulica ta docelowo zostanie 
zamknięta, prosząc mieszkańców o wyrozumiałość, 
ponieważ proces ten nie jest prosty. Samo 
ogłoszenie zamknięcia ulicy wywołało reakcje ze 
strony NBP oraz innych przedsiębiorców, którzy 
obawiają się utrudnionego dostępu do pracy. 
Prezydent planuje odpowiednio przygotować miasto 
do tego kroku, jednakże wykonanie tego planu 
będzie możliwe dopiero po zakończeniu remontu ul. 
Grunwaldzkiej. 



7. Kolejnym omawianym zagadnieniem były 
plany i procedury wprowadzenia strefy 
czystego transportu w mieście. 
 

Prezydent poinformował, że wprowadzenie strefy 
czystego transportu jest obowiązkowe w każdym 
mieście liczącym powyżej 100 tysięcy mieszkańców. 
Aktualnie przygotowywany jest plan zrównoważonej 
mobilności miejskiej, opracowywany na podstawie 
badań i diagnoz prowadzonych przez Politechnikę. 
Na podstawie tych analiz powstanie plan, w ramach 
którego zostanie zrealizowana koncepcja strefy 
czystego transportu. 

8. Padło również pytanie o to jaki pomysł ma 
miasto na możliwe korki z chwilą otwarcia 
kompleksu budynków „Olszynki Park”. 
 

Prezydent wyjaśnił, że budowa tego kompleksu była 
już w toku, kiedy obejmował urząd. Zapowiedział też 
wprowadzenie ruchu jednokierunkowego jako jedno 
z rozwiązań, aby zminimalizować negatywny wpływ 
na ruch drogowy. Planowane jest, aby wyjazd z 
kompleksu umożliwiał tylko prawoskręt, co ma 
usprawnić przepływ ruchu w tej okolicy. 

9. Na koniec mieszkaniec zasugerował, że ruch 
w Śródmieściu należy ograniczyć, 
zapewniając dostęp przede wszystkim 
mieszkańcom osiedla. Proponował również 
zmniejszenie liczby miejsc parkingowych 
przy urzędach oraz budowę parkingów na 
obrzeżach miasta, z jednoczesnym 
dostosowaniem transportu miejskiego. 

 

Prezydent w pełni zgodził się z ideą ograniczenia 
zatłoczenia w Śródmieściu. Wyjaśnił, że działania w 
tym kierunku będą podejmowane stopniowo, a 
mieszkańcy nie muszą obawiać się zmian na 
niekorzyść. Jednym ze sposobów jak już mówił 
wcześniej, będzie wprowadzenie ruchu 
jednokierunkowego na kilku ulicach oraz 
ograniczenie prędkości. Ponadto, w miejscach 
nadmiernie zabetonowanych planowane jest 
kruszenie betonu i wprowadzenie zieleni oraz drzew. 
Dodał, że rewitalizacja Śródmieścia nie polega 
jedynie na ograniczeniu ruchu, ale także na 
ożywieniu tej przestrzeni. 
W kwestii urzędów znajdujących się w centrum 
miasta, prezydent wyraził chęć przeniesienia ich 
poza Śródmieście. Zaznaczył jednak, że wymaga to 
znacznych inwestycji w budowę lub pozyskanie 
nowej przestrzeni dla urzędów. Aby zrealizować ten 
plan, prezydent próbuje zachęcić prywatnych 
inwestorów do współpracy, oferując im spłacanie 
tego przedsięwzięcia przez kilkanaście lat ze środków 
pozyskanych ze sprzedaży kamienic, które aktualnie 
są zajmowane lub poprzez płacenie czynszu. 

II. Infrastruktura miejska i budowlana. 
Kilka pytań dotyczyło zabytkowych kamienic oraz doposażenia placu zabaw. 

1. Pierwsze pytanie dotyczyło projektu 
rewitalizacji hali targowej. 
  
 

 

  

Prezydent wyjaśnił, że głównym celem rewitalizacji 
jest zarówno wyeksponowanie zabytkowej hali, jak i 
przywrócenie handlu w odpowiednich warunkach. 
Opinie handlarzy oraz mieszkańców Śródmieścia, 
zebrane przez miasto, wykazały spadek liczby 
mieszkańców. W odpowiedzi na te dane, plan zakłada 



możliwość przekształcenia niektórych budynków na 
mieszkalne, aby zachęcić ludzi do zamieszkania w tej 
okolicy. Realizację projektu powierzono wybitnej 
polskiej architektce, która współpracuje z miejskimi 
służbami konserwatorskimi, uwzględniając 
dziedzictwo i specyfikę tego miejsca. 

2. Następnie mieszkaniec zapytał czy są jakieś 
plany dotyczące odbudowy jednego z 
najładniejszych budynków przy ul. 8 marca, a 
także kilku innych budynków, obecnie 
znajdujących się w złym stanie. 
 

Prezydent przyznał, że stan niektórych kamienic jest 
niezadowalający, lecz często są one własnością 
prywatną, a czasem nawet nie wiadomo do kogo 
należą, jak w przypadku budynku przy ul. 8 Marca. 
Miasto może przystąpić do uchwalenia planu, aby 
wywłaszczyć lub przejąć ten teren za odszkodowanie 
złożone w depozycie.  Natomiast pozostałe kamienice 
trafiają nieraz w ręce prywatne, m.in. kamienica przy ul. 
Lwowskiej, która jest w tej chwili remontowana, inne 
natomiast takie jak przy ul. Targowej, nie znajdują 
swojego właściciela. Dodał, że być może w projekcie 
rewitalizacji hali targowej trzeba będzie objąć je planem 
zagospodarowania przestrzennego i wtedy będzie 
łatwiej nimi zarządzać. 

3. W dalszej części dyskusji mieszkaniec osiedla 
Śródmieście zapytał czy jest szansa na 
usunięcie reklam z pięknych rzeszowskich 
kamienic. 

Prezydent odpowiedział, że szansa jest bardzo duża. 
Architekt miasta przygotowuje uchwałę 
krajobrazową, która zostanie poddana konsultacjom. 
Podkreślił determinację władz w jej wprowadzeniu. 

4. Mieszkańcy ul. Okrzei 2, 4, 6, 8 oraz ul. 
Kopernika 9, 11 i 13 zwrócili się z prośbą o 
doposażenie placu zabaw oraz usunięcie 
trzech ławek, na których często przesiadują 
osoby z problemem alkoholowym, 
pozostawiając po sobie bałagan. 

Prezydent wyraził chęć doposażenia placu zabaw i 
poprosił Prezesa MZBM o omówienie tego 
zagadnienia z Dyrektor ZZM. W kwestii ławek 
zaproponował zorganizowanie spotkania ze 
spółdzielnią mieszkaniową w celu omówienia 
problemu i znalezienia odpowiedniego rozwiązania. 

III. Pomniki oraz symbole narodowe. 
Spotkanie obejmowały także pytania w kwestii rzeszowskich pomników. 

1. Mieszkaniec zwrócił uwagę o 
nieposzanowanie symboli narodowych przez 
mieszkańców. 

Prezydent poprosił komendanta straży miejskiej o 
zidentyfikowanie właścicieli zaniedbanych symboli 
narodowych i zobowiązanie ich do przywrócenia 
odpowiedniego stanu estetycznego. 

2. Następnie poruszono kwestię pomnika 
Czynu Rewolucyjnego, który według 
mieszkańca nie powinien znajdować się w 
rękach ojców Bernardynów, oraz pomnika w 
Parku Bohaterów Getta, który powinien 
zostać odnowiony, a nie przeniesiony. 

 

Prezydent wyraził zgodę z opinią dotyczącą pomnika 
Czynu Rewolucyjnego, przypominając, że Rada 
Miasta przekazała ten pomnik ojcom Bernardynom, 
przy sprzeciwie jedynie dwóch osób, w tym jego 
samego oraz p. Tomasza Kamińskiego. Dodał, że 
konsekwentnie dąży do przywrócenia pomnika 
mieszkańcom i jest w dialogu z nowymi władzami 
zakonu, które obiecują szybkie rozwiązanie tego 
problemu. W międzyczasie, miasto przygotowuje się 
do przejęcia pomnika poprzez decyzje nadzoru 
budowlanego dotyczące jego naprawy i estetyki oraz 



planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu, 
na którym stoi pomnik. W razie przedłużania się 
procedur przekazania, miasto uchwali plan i 
rozpocznie proces wywłaszczenia tego terenu. 
Odnosząc się do pomnika w Parku Bohaterów Getta, 
prezydent stwierdził, że ze względu na obecną 
sytuację związaną z wojną, cywilizowanym 
rozwiązaniem byłoby przeniesienie pomnika w 
miejsce wskazane przez służby wojewody, które 
odpowiadają za cmentarze i pomniki. Obecnie nie 
rozważano pomysłów dotyczących renowacji 
pomnika, jednak jest to temat do dyskusji, o którym 
będą decydowali Radni Miasta Rzeszowa. 

IV. Ulica Grunwaldzka. 
Ożywioną dyskusję wywołał remont ul. Grunwaldzkiej, łamanie ciszy nocnej oraz zanieczyszczone miejsca 

przy budynkach z fast food’ami, w okolicach Rzeszowskiego Rynku. 

1. Mieszkańcy zgłaszali problem z łamaniem 
ciszy nocnej w okolicach Rzeszowskiego Rynku 
oraz ul. Grunwaldzkiej, prosząc o zwiększenie 
częstotliwości patrolu policji i straży miejskiej. 

 

Prezydent zauważył, że mieszkanie w Śródmieściu 
ma swoje plusy i minusy. Z jednej strony 
mieszkańcom Rzeszowa zależy na tym, aby 
Śródmieście tętniło życiem, co jest powodem do 
dumy, jednak wiąże się to z zakłóceniem spokoju 
mieszkańców. Zapewnił, że w okresie letnim liczba 
patroli Straży Miejskiej zostanie zwiększona, aby 
lepiej kontrolować przestrzeganie ciszy nocnej. 

2. Mieszkańcy zgłosili również problem 
zanieczyszczenia ul. Grunwaldzkiej oraz 
Rynku. Pytali także o możliwość skrócenia 
godzin otwarcia fast food’ów i ogródków 
przy restauracjach oraz ograniczenia 
sprzedaży alkoholu po godzinie 22. 

 

Prezydent odniósł się do kwestii estetyki, 
podkreślając, że po wykonaniu nowej nawierzchni na 
ul. Grunwaldzkiej nie pozwoli na jej zniszczenie. W 
związku z tym godziny otwarcia restauracji zostaną 
skrócone, a właściciele, którzy nie zadbają o teren 
wokół swoich lokali, stracą umowy. Dodatkowo, w 
newralgicznych punktach zostanie zamontowanych 
więcej kamer. Odnosząc się do ograniczenia 
sprzedaży alkoholu, prezydent zaznaczył, że 
poprzednie próby wprowadzenia takich restrykcji 
zostały uchylone przez sąd administracyjny. Co do 
skrócenia godzin otwarcia ogródków przy 
restauracjach, prezydent zobowiązał się do zbadania 
możliwości wprowadzenia takich zmian. 

V. Zieleń miejska/ kosze na śmieci. 
 Zwrócono potrzebę instalacji dodatkowych koszy na śmieci. 

1. Kolejnym omawianym tematem była zieleń 
miejska oraz potrzeba instalacji 
dodatkowych koszy na śmieci. Mieszkanka 
osiedla Śródmieście wskazała konkretne 
miejsca, gdzie takie kosze są najbardziej 
potrzebne, m.in. przy parkingu na ul. Fredry, 
na rogu przeciwko przychodni na ul. 

Prezydent podziękował mieszkance za precyzyjne 
wskazanie potrzebnych miejsc oraz za troskę o 
czystość i estetykę miasta. Zwrócił się do pani 
dyrektor Zarządu Zieleni Miejskiej o jak najszybsze 
zainstalowanie koszy na śmieci we wskazanych 
lokalizacjach. Dodatkowo poprosił Komendanta 



 

 

Pan Prezydent Konrad Fijołek podziękował mieszkańcom za udział w spotkaniu. Podkreślił, 

że zawsze jest do ich dyspozycji. 

Na tym spotkanie spotkanie zakończono. 

 

 
Rzeszów, 18 lipca 2024 r.  

Opracowała: Anita Szpunar / Kancelaria Prezydenta Miasta Rzeszowa, Oddział Prezydialny 
Zweryfikowała i zatwierdziła: Karolina Domagała / Dyrektor Kancelarii Prezydenta 

 

Batorego, przy zjeździe pod mostem ul. Styki 
oraz przy przepompowni ścieków. Poprosiła 
również o częstsze sprzątanie tych 
lokalizacji. 

Straży Miejskiej o regularne patrolowanie tych 
terenów. 

 


